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Verslag          

Vergadering Algemeen Bestuur 

Onderwerp Verslag Algemeen Bestuur 28 februari 2024 

Agendapunt 2 

Datum 15 mei 2024 
   

Aanwezige leden: 
De heer A. Aboutaleb Burgemeester/voorzitter Rotterdam 

Mevrouw A. Grootenboer Burgemeester Goeree-Overflakkee 

De heer J. G. Bijl Burgemeester Schiedam 

De heer F. van Oosten Burgemeester/ plv. voorzitter Nissewaard 

De heer B. Wijbenga Burgemeester Vlaardingen 

De heer C.A. Oosterwijk Burgemeester  Ridderkerk 

De heer J.J. Luteijn Burgemeester Krimpen aan den IJssel 

De heer R.E. Schneider Burgemeester  Barendrecht 

De heer P. H. van de Stadt Burgemeester Lansingerland 

De heer G.G.J. Rensen Burgemeester Maassluis 

Mevrouw J.G.H de Witte Burgemeester Albrandswaard 

De heer J.P. Rehwinkel Burgemeester  Voorne aan Zee 
 
Voorts: 
De heer A.J.B. van der Klugt Coördinerend dijkgraaf 

De heer W. van Esch Coördinerend gemeentesecretaris 

De heer M. Beckers Nieuwe coördinerend gemeentesecretaris 

De heer A. Littooij Algemeen directeur, VRR 

De heer T. Neumann Directeur Brandweer, VRR 

Mevrouw E. van der Reijden Directeur R&C, VRR 

De heer A. Wijten Directeur ARR, VRR 

Mevrouw W.M. van der Wal VRR, Adviseur Bestuurlijke zaken (verslag) 
 
1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering om 11:15 uur. Dhr. Lamers heeft zich afgemeld.  
 
2. Verslag vergadering Algemeen Bestuur 6 december 2023 
Het Algemeen Bestuur stelt het verslag vast.  
 
3. Inkomende en uitgaande stukken 
Het Algemeen Bestuur neemt kennis van de ingekomen en verzonden stukken.  
 
4. Actielijst 
Het Algemeen Bestuur neemt kennis van de actielijst. 
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5. Mededelingen 
a) Dekkingsplan Brandweer 

Dhr. Neumann doet een mededeling over het nieuwe dekkingsplan van de brandweer. Hij geeft aan 
dat het plan afzonderlijk doorgenomen wordt met de leden van het Algemeen Bestuur om aan te 
geven wat het per gemeente betekent. Pas daarna wordt het plan geagendeerd voor de vergadering 
van het AB ter vaststelling.  
 

b) Benoeming coördinerend gemeentesecretaris 
De voorzitter geeft aan dat het Dagelijks Bestuur dhr. Beckers, gemeentesecretaris van 
Lansingerland, benoemd heeft tot nieuwe coördinerend gemeentesecretaris. Hij heet dhr. Beckers 
welkom bij de vergadering.  
 

c) Publicatie kwaliteitsnormen ambulancezorg 
Dhr. Wijbenga geeft een toelichting. Hij geeft aan dat de aanrijdtijden van de ambulancedienst al 
jaren een gevoelig punt zijn. Hij wil benadrukken dat de ARR niet alleen met de burgemeesters in de 
regio te maken heeft maar ook met andere partijen zoals de zorgverzekeraars, het RIVM, 
Ambulancezorg Nederland en het ministerie. Ambulancezorg Nederland werkt aan een set 
verantwoordingscriteria waar alle partijen mee kunnen instemmen. De aanrijdtijden maken daar 
onderdeel van uit maar er zijn andere criteria die minstens zo belangrijk zijn. Er zijn op dit moment 
13 criteria, o.a. over de patiënttevredenheid, het voorkomen van infecties, ziekteverzuim bij 
medewerkers etc. Er wordt per gemeente een rapport gemaakt om inzage te geven in de prestaties 
van ARR op deze criteria. Dit wordt de basis van waaruit verder gewerkt wordt aan de 
verantwoording over de prestaties. Dhr. Wijten geeft aan dat dit een begin is en dat de 13 criteria 
uitgebreid worden naar 27 criteria.  
 
De leden van het Algemeen Bestuur geven aan er vertrouwen in te hebben dat dit leidt tot een mooi 
resultaat en een goed product om de gemeenteraden in de regio op de hoogte te stellen van het 
functioneren van de ambulancedienst in de regio, breder dan alleen de aanrijdtijden. Afgesproken 
wordt dat alle gemeenten eenzelfde rapportage, uiteraard toegespitst op de specifieke gemeente, 
ontvangen zodat de gemeenteraden op uniforme wijze geïnformeerd worden.  
 

d) Overige mededelingen  
Transitie zorg coördinatie ontheemden uit Oekraïne: Dhr. Wijbenga geeft een toelichting. Per 1 
januari jl. is de bestuurlijke verantwoordelijkheid voor de opvang van Oekraïense vluchtelingen 
overgegaan van het AB van de VRR naar de RRT. De inzet van de VRR voor een aantal 
operationele taken is verlengd tot 1 juli 2024. De RRT verzoekt het AB van de VRR nu om de inzet 
van de VRR voor de zorgtaken GHOR ter verlengen tot maart 2025. Dhr. Wijbenga geeft aan dat hij 
de gemeentesecretarissen hier ook over gesproken heeft en dat hij het verzoek als voorzitter van de 
RRT ondersteunt. Het Dagelijks Bestuur heeft al ingestemd met dit verzoek en adviseert het 
Algemeen Bestuur om dit ook te doen. Het Algemeen Bestuur bevestigt de verlenging van de inzet 
van de VRR voor de zorgtaken GHOR tot maart 2025.  

 
Portefeuilleverdeling Algemeen Bestuur VRR: Dhr. Littooij deelt mee dat de portefeuilleverdeling 
van het AB net rond was toen dhr. Oskam zijn vertrek aankondigde. Hij heeft de burgemeester van 
Barendrecht gevraagd als portefeuillehouder voor waterveiligheid en transportveiligheid. Daarnaast 
stelt hij voor de vacature voor lid bestuurlijke auditcommissie nog niet in te vullen en te wachten tot 
er een nieuwe burgemeester beschikbaar is. Het Algemeen Bestuur stemt in met de nieuwe 
portefeuilleverdeling.  
 
Explosie Schammenkamp: Dhr. Littooij licht toe dat er een aantal weken terug een grote explosie is 
geweest in Rotterdam. Er zijn drie mensen om het leven gekomen en een groot aantal woningen is 
onbewoonbaar verklaard. Op 50 meter afstand van het incident was een vuurwerkopslag. Er is in 
december 2023 een rapport verschenen van de universiteit van Twente waarin geconcludeerd werd 
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dat de opslag van vuurwerk in woonwijken gevaarlijker is dan werd gedacht. Daarop heeft de 
brandweer de inzetcriteria aangepast. Er wordt door de Tweede Kamer gesproken over aanpassing 
van de regelgeving. In onze regio kijken we samen met DCMR en gemeenten naar de locaties van 
vuurwerkopslag. Voor de zomer moet dit afgerond zijn.  
 
Dhr. Oosterwijk geeft aan dat er in Ridderkerk ook een vuurwerkopslag in een woonwijk is. Hij vraagt 
zich af of er ook financiële middelen beschikbaar moeten worden gesteld aan de ondernemer voor 
het verplaatsen van de opslag als nieuwe regelgeving de ondernemer daartoe dwingt. De voorzitter 
geeft aan daar geen voorstander van te zijn. Uiteraard moeten er wel redelijke termijnen worden 
gesteld aan de verplaatsing en kan de gemeente wellicht ondersteunen bij het zoeken van een 
nieuwe locatie.  
 
PTSS: Dhr. Littooij geeft aan dat door de VRR al ruim twee jaar wordt gewerkt aan een programma 
voor begeleiding bij PTSS ontstaan door het werk. Hij heeft eerder opgeroepen om PTSS ook bij de 
brandweer en de ambulancedienst als beroepsziekte aan te merken. Hij heeft meegewerkt aan het 
programma van Zembla over dit onderwerp om dit landelijk onder de aandacht te brengen. De VRR 
heeft een robuust programma. Zo is er een psycholoog in dienst, hebben we een professioneel 
Team Collegiale Ondersteuning en zijn er plekken beschikbaar in het recovery centre voor 
medewerkers met PTSS. Ook is er een financiële regeling zodat medewerkers met geconstateerde 
PTSS niet gekort worden in salaris en medische kosten vergoed worden.  
 
Dhr. Rensen geeft aan blij te zijn dat er veel wordt gedaan aan preventie en nazorg maar het gaat 
ook om de arbeidsvoorwaarden. Hij vraagt wat er op dat vlak gedaan wordt. Dhr. Littooij antwoordt 
dat er sinds 1 januari van dit jaar een financiële regeling is en dat er op 8 maart a.s. landelijk wordt 
gesproken over een voorstel voor extra compensatie/schadevergoeding. Belangrijk is dat er één 
eenduidige landelijke regeling komt.  
 
TER BESLUITVORMING 
 
6.  Eindverslag opvang asielzoekers en Oekraïners  
Dhr. Van Waardhuizen geeft een toelichting. De VRR heeft van december 2021 tot en met juli 2023 
een projectorganisatie voor crisisnoodopvang van asielzoekers en statushouders in de regio in de 
lucht gehouden. Daarnaast heeft de VRR van maart 2022 tot en met december 2023 de coördinatie 
over de opvang van Oekraïense ontheemden op zich genomen. Nu de verantwoordelijkheid voor 
deze dossiers terug is gelegd bij respectievelijk het COA en de Regionale Regietafel Rotterdam-
Rijnmond is een eindverslag opgesteld van de werkzaamheden. Met de transitie van deze 
verantwoordelijkheid is de crisis beëindigd. Het eindverslag dient als verantwoordingsstuk richting 
gemeenteraden. Dit is formeel geen verplichting maar dit geeft wel een mooi overzicht van alle 
inspanningen die door de VRR en gemeenten geleverd zijn.  
 
Los van het eindverslag zal de VRR ook de opvangopgave laten evalueren door onderzoekers van 
Deloitte. Er wordt een akkoord gevraagd aan het AB voor het gebruik van de vertrouwelijke AB-
stukken ten behoeve van het onderzoek. 
 
De voorzitter spreekt namens het Algemeen Bestuur zijn dank uit richting de leden van het 
programma team Opvang voor hun inzet.  
 
Het Algemeen Bestuur besluit: 

1. Kennis te nemen van het Eindverslag opvang asielzoekers en Oekraïners; 
2. Akkoord te gaan met de publicatie van het Eindverslag opvang asielzoekers en Oekraïners; 
3. Akkoord te gaan met het gebruik van de vertrouwelijke AB stukken rondom de 

opvangopgave ten behoeve van de externe evaluatie van het opvangdossier. 
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7. Kadernota 2025 
Dhr. Van de Stadt geeft een toelichting. Om de gemeenten in een vroeg stadium te informeren over 
de kaders waarbinnen de begroting voor het jaar 2025 wordt opgesteld, wordt de kadernota 
samengesteld. Daarna worden de uitgangspunten verder uitgewerkt in de Begroting 2025. De 
verwachting is dat 2025 sluit met een positief resultaat. Er wordt door de bestuurlijke auditcommissie 
nog besproken of dit positieve resultaat terug zou moeten vloeien naar de gemeenten of dat dit 
gebruikt moet worden voor het aanvullen van de algemene reserve. Voor 2023 geldt dat er geen 
sprake is van een tekort en daardoor zal er ook geen nacalculatie plaatsvinden.   
 
Mw. De Witte geeft aan dat het mooi is dat het resultaat voor 2023 meevalt maar vraagt welke 
keuzes hiertoe geleid hebben. Zijn er taken die de VRR niet heeft uitgevoerd die hebben geleid tot 
dit resultaat? 
 
Dhr. Van de Stadt antwoordt dat er in 2023 baten waren die niet waren voorzien in de 2e 
begrotingswijziging. Het gaat dan onder meer om een boekwinst op de verkoop van de kazerne te 
Stellendam, een handhavingsboete van toezichthouders, rentebaten op de beschikbare liquide 
middelen en een hogere vergoeding per geleverde dienst vanwege de CAO stijging bij de 
ambulancezorg. Daarnaast waren de kosten lager. Dit betreft onder meer rente omdat er minder 
financiering nodig was en minder inzet van personeel door vacatures die moeilijk vervulbaar waren. 
Het personeelstekort heeft er o.a. toe geleid dat op het gebied van crisisbeheersing niet alles is 
uitgevoerd terwijl hier wel gelden voor beschikbaar waren gesteld. 
 
De voorzitter geeft aan dat nog niet duidelijk is wat precies het effect is van de herverdeling van het 
gemeentefonds voor de komende jaren. Voor een aantal gemeenten, waaronder Rotterdam, zal het 
nadelig uitpakken. Hij adviseert de VRR daarom behoedzaam te begroten en extra claims te 
voorkomen. Het is niet uit te sluiten dat gemeenten ook de gemeenschappelijke regelingen zullen 
vragen te bezuinigen. De voorzitter geeft verder aan altijd voorstander te zijn geweest van een risico-
reserve maar adviseert bij een overschot in 2025 wel iets terug te laten vloeien naar de gemeenten.   
 
Dhr. Van der Klugt geeft aan dat er vorig jaar een thematische bijeenkomst is geweest met het 
Algemeen bestuur over de nieuwe klimaatscenario’s. Hij roept op om dit als een nadrukkelijke 
opgave voor de komende jaren te benoemen. De voorzitter beaamt dit en geeft aan dat dit tevens 
geldt voor de energietransitie.  
 
Mw. Grootenboer geeft aan dat door haar gemeenteraad een motie is aangenomen waarin 
opgeroepen werd om het WAS te behouden en dit kenbaar te maken aan de minister. Nu heeft de 
gemeente Goeree-Overflakkee een aanvraag gedaan om extra WAS-palen bij te plaatsen maar blijkt 
dat de WAS-palen niet meer geproduceerd worden. De voorzitter geeft aan een brief te sturen aan 
de minister om aan te geven dat het Rijk hierin nalatig is en de Inspectie op te roepen om hier 
onderzoek naar te doen. 
 
Het Algemeen Bestuur besluit: 
1) Kennis te nemen van de ‘Algemene en Financiële beleidskaders 2025’ (hierna kadernota 2025).  

 
8. Wijziging gemeenschappelijke regeling VRR 
Dhr. Littooij geeft een toelichting. De gewijzigde GR is voor een zienswijze naar alle gemeenteraden 
gestuurd. Gemeenteraden stemden in met het wijzigingsvoorstel op enkele kleine suggesties na 
welke verwerkt zullen worden. 
 
Daarnaast is aan de gemeenteraden gevraagd om aan te geven of zij gebruik willen maken van de 
nieuwe mogelijkheden die de gewijzigde Wet Gemeenschappelijke regelingen biedt om een 
raadsadviescommissie en/of onderzoekscommissie in te stellen. Uit deze inventarisatie blijkt dat er 
onvoldoende draagvlak is voor het instellen van een raadsadviescommissie. Omdat de 
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gemeenteraden unaniem moeten besluiten tot het instellen van een raadsadviescommissie wordt 
aan het bestuur voorgesteld te besluiten op dit moment niet over te gaan tot oprichting van een 
dergelijke commissie. Alle gemeenteraden geven aan op dit moment geen aanleiding te zien tot het 
oprichten van een gemeenschappelijke onderzoekscommissie.  
 
Dhr. Luteijn geeft aan dat hij graag zou zien dat er een nadere uitwerking over de condities van toe- 
en uittreding wordt opgenomen in de definitieve tekst van de GR.  
 
Het Algemeen Bestuur besluit: 
1. Kennis te nemen van de ingekomen zienswijzen op het wijzigingsvoorstel Gemeenschappelijke 

Regeling VRR (bijlage 1); 
2. Akkoord te gaan met de voorgestelde verwerking van de zienswijzen zoals opgenomen in bijlage 

1; 
3. Kennis te nemen van de ingekomen zienswijzen t.a.v. het wel of niet instellen van een 

raadadviescommissie en/of een gemeenschappelijke onderzoekscommissie (bijlage 3); 
4. Op basis van de ingediende zienswijzen niet over te gaan tot het instellen van een 

raadsadviescommissie danwel een onderzoekscommissie.  
5. Akkoord te gaan met de algemene reactie op de ingediende zienswijzen (bijlage 4) 
6. De colleges van de deelnemende gemeenten te vragen om de gewijzigde GR-VRR vast te 

stellen na verkregen toestemming van de gemeenteraad.  
 
AFSLUITING 
  
9. Rondvraag 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag.  
 
10. Sluiting 
Vandaag is de laatste AB-vergadering van dhr. Van Esch. De voorzitter bedankt hem voor zijn 
jarenlange inzet als coördinerend gemeentesecretaris in diverse dossiers zoals de coronacrisis en 
de doorontwikkeling bevolkingszorg.  
 
De voorzitter sluit de vergadering om 12:15 uur. 
 
Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur van 15 mei 2024. 
 
 
 
 
 
 
Mr. drs. A. Littooij     Ing. A. Aboutaleb 
secretaris      voorzitter 


